

# JOURNAL OF INTERDISCIPLINARY HISTORY OF IDEAS



2013

Volume 2 Issue 4  
Item 7

– Section 5: News & Notices –

Activities of the GISI  
Les activités du GISI

(2013-2014)



## JIHI 2013

Volume 2 Issue 4

### Section 1: Editorials

1. *Deuxième anniversaire et un appel à communications* (M. Albertone – E. Pasini)

### Section 2: Articles

2. *Émeric Crucé's "Nouveau Cynée" (1623), Universal Peace and Free Trade* (A. Mansfield)
3. *Crossing Boundaries: Cosmopolitanism, Secularism and Words in the Age of Revolutions* (E.J. Mannucci)

Subsection: Discussions

4. *Infinity and the Sublime* (K. Verelst)

### Section 3: Notes

5. *Doctor of Rivers. On the Remedies for Facing the Fortune in the Italian Renaissance* (S. Mammola)

### Section 4: Reviews

6. *Book Reviews* (A. Cavaletto, F. Varallo, E. Pasini)

### Section 5: News & Notices

7. *Activities of the GISI | Les activités du GISI (2013)*

.....

# Activities of the GISI

## Les activités du GISI

(2013-2014)



GISI, Gruppo Interdisciplinare di Storia delle Idee (Università di Torino) (<http://www.gisi.unito.it>).

### IL GISI IN "HISTORY OF EUROPEAN IDEAS"

The journal "History of European Ideas" has published a *special issue* on the theme *Interdisciplinarity and the History of Ideas*, that collects six contributions of young Italian scholars who have participated in the Methodological Conferences of the GISI.

La revue "History of European Ideas" a publié un *numéro spécial* sur le sujet *Interdisciplinarité et Histoire des idées*, qui présente les contributions de six jeunes chercheurs qui ont participé aux Rencontres méthodologiques du GISI.

ARTICLES: <http://www.tandfonline.com/...?journalCode=rhei20>

EDITORIAL: <http://www.tandfonline.com/doi/.../01916599.2013.826433>

### Settembre | September | Septembre 2013

JEAN SEIDENGART (Université Paris Ouest Nanterre La Défense)

Conferenza: *Scienza e filosofia. Elementi metodologici per una storia concettuale della conoscenza scientifica: il caso della cosmologia*

Lecture: *Science and philosophy. Methodological elements for a conceptual history of scientific knowledge: the case of cosmology*

Conférence : *Science et philosophie. Éléments méthodologiques pour une histoire conceptuelle des connaissances scientifiques : le cas de la cosmologie*

## INCONTRO METODOLOGICO 2014

The next Methodological Conference (*History of ideas and interdisciplinarity. Young scholars in discussion*) will be held in Turin on March 26, 2014.

La prochaine Rencontre méthodologique (*Histoire des idées et interdisciplinarité. Une confrontation entre jeunes chercheurs*) se tiendra à Turin le 26 mars 2014.

## GIORNATE DI STUDIO LUSO E BENESSERE TRA ECONOMIA E POLITICA, 1750-1815

Les textes présentés aux journées d'étude sur *Luxe et bien-être* qui se sont déroulées à Turin les 10-11 octobre 2013 seront publiés dans un numéro spécial de la revue "Economie et société. Série Histoire de la pensée économique" (2015).

The papers presented to the workshop on *Luxury and Well-Being* which took place in Turin on October 10-11, 2013 will be published in a special issue of the journal "Economy and Society. Series History of Economic Thought" (2015).